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n Tribunalul confirmã întrecerea sportivã:
Viitorul este campioana Ligii 1!
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n ASF a început sã avizeze conducerile
SIF-urilor PAGINA 5

n Cele douã burse
de acþiuni din Vietnam
fuzioneazã
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UE cere accelerarea
luptei anticorupþie
din Ucraina

Uniunea Europeanã susþine cã
Ucraina nu abordeazã destul de ra-
pid lupta împotriva corupþiei, iar re-
formele întârziate îngreuneazã pri-
mirea fluxurilor de ajutor financiar
de cãtre fosta republicã sovieticã.

Oficialii blocului comunitar, in-
clusiv preºedintele UE, Donald
Tusk, ºi cel al Comisiei Europene,
Jean-Claude Juncker, s-au întâlnit
cu l iderul ucra inean Pet ro
Poroºenko în cadrul unui summit
bilateral anual, desfãºurat ieri la
Kiev, iar Juncker i-a cerut guvernu-
lui ucrainean sã intensifice efortu-
rile anticorupþie.

“Ceea ce cerem este amplificarea
luptei împotriva corupþiei”, a decla-
rat Juncker, în capitala Ucrainei,
potrivit Bloomberg. Oficialul eu-
ropean a adãugat: “Corupþia sub-
mineazã toate eforturile depuse de
aceastã naþiune”.

În timp ce se înregistreazã succese
în reforma industriei energetice ºi a
sectorului bancar, alte reforme
întârzie mai mult timp decât au pla-
nificat autoritãþile, amânãri repetate
în acordarea fondurilor de salvare în
sumã de 17,5 miliarde de dolari din
partea Fondului Monetar
Internaþional (FMI).

O sumã adiþionalã ar putea fi acor-
datã de UE, care a promis 600 de mi-
lioane de euro (685 milioane de do-
lari) dacã Ucraina îºi menþine în gra-
fic programul cu FMI.
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n Perla staþiunilor de pe
Litoralul românesc - luatã
de valul insalubritãþii
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GRAM AUR = 157,4906 RON FRANC ELVEÞIAN = 4,1494 RON EURO = 4,5625 RON DOLAR = 4,0069 RON

CÃTÃLIN STANCU, ELECTRICA:

“Creºterea preþului energiei indicã
o piaþã în dezechilibru”
l Cãtãlin Stancu: “Piaþa de energie din România - una dintre cele mai
competitive, în ultimii ani”
l Cãtãlin Stancu: “Ne gândim sã abordãm conceptul de multi-utilities”

Creºterea însemnatã a preþului
energiei, din ultima perioadã,
semnalizeazã un dezechilibru

în piaþã, a afirmat, ieri, Cãtãlin Stancu,
directorul general al Electrica S.A,
menþionând cã în ianuarie ºi februarie,
pe Piaþa pentru Ziua Urmãtoare (PZU),
preþurile au crescut cu aproximativ
80%, iar în primãvarã cu circa 60-65%.

Conform declaraþiilor domniei
sale, creºterea preþului energiei poa-
te avea douã cauze fundamentale,
explicând: „Fundamental, pot fi
douã cauze pentru care preþul ener-
giei a urcat foarte mult în lunile mai
ºi iunie. Pe PZU creºterile sunt de
50% faþã de 2016 ºi pot fi determina-

te fie de o creºtere a cererii (dar nu
întâlnim acest lucru în piaþã), fie de
faptul cã nu se mai oferteazã în piaþã
(ceea ce s-a întâmplat în iarnã, când
debitul Dunãrii a atins minimul isto-
ric hidrologic). Industria se aºtepta
ca situaþia sã se normalizeze din luna
martie, lucru care ºi începuse sã se
întâmple, dar trendul nu a conti-
nuat”.

RAMONA RADU

(continuare în pagina 11)

Ce mai cumpãrã românul
de 4 miliarde de dolari?

Aþi ghicit: rachete americane ”Pa-
triot”! ªtirea s-a terminat, iar de aici
încolo începe furtuna. Aversul mone-
dei! Nu cumva e cam
piperat preþul, doar
pentru ca Iohannis sã
fie bãgat în seamã la
Casa Albã timp de o
orã ºi jumãtate, ori
încã un mandat? Sau:
Ce-i lipsea chelului?
Tichia de mãrgãritar!
Va sã zicã, avemmii de ºcoli pe care nu
suntemîn stare sã le aducemla standar-
dele minime de igienã publicã, nu mai
vorbesc despre dotãrile didactice inexi-

stente ºi de armatele de sub ºi pseu-
do-profesori care le populeazã clasele,
ale cãror competenþe educaþionale sunt
la ani luminã depãrtare de cerinþele se-
colului XXI. Va sã zicã, avem spitale
care au devenit
simple ”staþio-
nare pre-de-
ces”, în care
igiena, dotarea
minimã cu
echipament, îngrijirea pacienþilor, iar
pe ici pe colo chiar ºi ºtiinþa medicalã
zac îngropate sub munþi de nepãsare
criminalã, furt, risipã ºi incompetenþã
administrativã. Va sã zicã, avem mii de

localitãþi rurale ºi urbane, mai bine de
jumãtate din þarã, în care dotãrile edili-
tare elementare ºi civilizaþia sunt încã
doar arzãtoare speranþe ale muritorilor
de rînd; faptul poate fi cu uºurinþã con-

statat mai ales în
Bucureºti, capi-
tala europeanã
cea mai prãfuitã,
poluatã ºi înþepe-
nitã în trafic de

pãdurea de stopuri ºi oceanul vîscos de
lene amestecatã în pãrþi egale cu pro-
stie, generate de neobosita activitate a
minunaþilor noºtri ”edili”.

(continuare în pagina 3)

NEPUTINÞA CONDUCERII BVB ÎN ACÞIUNE

Anghel ºi Sobolewski
persecutã ziarul

BURSA

O
ficialii Bursei de Valori
Bucureºti se feresc sã
explice de ce exclud
ziarul BURSA de la

evenimente.
Întrebat direct, în faþã, de ce a ex-

clus ziarul “BURSA” din lista de in-
vitaþi la evenimentele oficiale ale
BVB, directorul general al Bursei,
Ludwik Sobolewski, a eludat
rãspunsul, printr-un jalnic “No
comment” (vezi reacþia în video po-
stat pe www.bursa.ro).

În felul acesta, Ludwik Sobolew-
ski confirmã cã ºtie cã instituþia pe
care o conduce discrimineazã orga-
nele de presã ºi nu îºi asumã respon-
sabilitatea sã dea o explicaþie
publicã.

Acest “no comment” nu înseamnã
altceva decât faptul cã Bursa de Va-

lori ne-a tãiat, pur ºi simplu, accesul
la informaþii de interes public.

Bursa de Valori Bucureºti este o
societate publicã, de când s-a listat la
propria cotã, ºi se laudã cu transpa-
renþa ºi cu respectarea guvernanþei
corporative.

În realitate, angajaþii BVB, în
frunte cu CEO-ul lor, nu respectã ni-
mic din aceste valori. Mai mult, le
calcã în picioare cu nereuºinare.

Mai grav este cã acest comporta-

ment are trecere la Consiliul Bursei.
Ziarul BURSA a sesizat, luna tre-

cutã, boardul BVB cu privire la fap-
tul cã nu mai primeºte invitaþii la
evenimente.

Nu am primit un rãspuns oficial.
Ce-i drept, singurul care putea sã

rãspundã oficial era preºedintele
BVB Lucian Anghel.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 5)

Citiþi, în pagina 11, articolul
“CÃTÃLIN STANCU, ELECTRICA:

«Planul de investiþii pentru 2017 este
dublu faþã de cel din 2013»”

DERULAREA ªEDINÞELOR CA DE LA BVB, ÎN ANCHETÃ

Lucian Anghel,
investigat de ASF

l Autoritatea nu a luat în discuþie, miercuri, avizarea Claudiei Ionescu ca
administrator al Bursei

Autoritatea de Supraveghere
Financiarã (ASF) face o
investigaþie cu privire la

desfãºurarea ºedinþelor Consiliului
de Administraþie al Bursei de Valori
Bucureºti (BVB), în mandatul ac-
tual, potrivit unor surse apropiate in-
stituþiei.

Autoritatea a primit sesizãri privind
o practicã a preºedintelui BVB Lucian
Anghel de a nu convoca ºedinþele CA,
atunci când i se solicitã, de a þine ºedin-
þele la distanþã, fãrã prezenþã fizicã.

Ziarul “BURSA” a relatat, ieri, cã
unele voci susþin cã Lucian Anghel
se codeºte sã convoace Consiliul
Bursei, pentru a lua o decizie privind
viitorul mandat de director general,
deºi acest lucru i-a fost solicitat.

Amânarea acestei decizii are loc
în contextul în care mandatul de
CEO al lui Ludwik Sobolewski se
încheie pe 21 august.

Sursele noastre ne-au spus cã So-
bolewski a primit o ofertã sã rãmânã
la BVB, dar pe un salariu înjumãtã-
þit, însã a refuzat-o, verbal, în cadrul
unei discuþii din boardul Bursei, care
nu a fost consemnatã în procesul
verbal de preºedintele Lucian
Anghel. Directorul general al BVB a
spus, atunci, cã va rãspunde, în scris,
dacã acceptã propunerea, însã nu a
fãcut-o pânã acum, au mai arãtat
sursele.

Reprezentanþii BVB nu ne-au

rãspuns solicitãrii sã spunã dacã
mandatul domnului Ludwik Sobo-
lewski de director general BVB a
fost/va fi prelungit ºi nici dacã a pri-
mit Ludwik Sobolewski o oferta
pentru un nou mandat, dar cu un sa-
lariu la jumãtate faþã de cel actual.

Consiliul Bursei este convocat,
pentru astãzi, pentru cooptarea unui
nou membru CA, dupã decesul lui
Cristian Micu, propunerile fiind Mi-
hai Chiºu ºi Radu Hanga.

În aprilie, acþionarii BVB au nu-
mit-o în board pe Claudia Ionescu, în

urma demisiei lui Radu Toia, iar cei
din conducerea BVB aºteptau sã
vadã dacã aceasta primeºte avizul
ASF pentru a participa la ºedinþa de
astãzi. Se pare cã Autoritatea nu a
luat în discuþie avizarea Claudiei Io-
nescu, în Consiliul de miercuri, aºa
cã numai cei ºapte administratori vor
alege între Hanga ºi Chiºu. În piaþã
se vorbea cã participare la CA a Cla-
udiei Ionescu ar fi fost de ajutor
taberei de susþinãtori ai lui Hanga.

ADINA ARDELEANU

DUPÃ PUBLICAREA DOCUMENTELOR
CARE ARATÃ STRATEGIA RAIFFEISEN
BANK DE ACORDARE A CREDITELOR ÎN
CHF

Clienþii Raiffeisen
intenþioneazã sã depunã
plângeri penale
împotriva bãncii

Clienþii Raiffeisen Bank inten-
þioneazã sã depunã plângeri
penale împotriva acestei bãn-

ci, în perioada urmãtoare, au anunþat
reprezentanþii Grupului Clienþilor cu
credite în CHF (GCCC).

Intenþia debitorilor vine dupã ce,
sãptãmâna trecutã, în mediul online
au apãrut documente interne atribui-
te Raiffeisen Bank legate de strate-
gia bãncii de acordare a creditelor.

Printre altele, notele scurse pe
Internet aratã cã reprezentanþii Raiffe-

isen Bank au susþinut, la momentul
acordãrii de credite în CHF, cã respec-
tivele împrumuri oferã o marjã de pro-
fit mai ridicatã pentru bancã decât cele
în euro. Acestea mai evidenþiazã cã,
atât în mai 2007, cât ºi în februarie
2009, banca a aprobat o nouã structurã
de preþuri pentru creditele garantate
achiziþionate anterior, care viza creºte-
rea dobânzilor la credite.

EMILIA OLESCU

(continuare în pagina 7)

Ziarul BURSA a fost exclus de
Bursa de Valori Bucureºti de la ul-
timele evenimente pe care le-a or-
ganizat:
16 mai 2017: nu am primit invita-
þie la evenimentul privind listarea
acþiunilor DIGI;
19 iunie 2017: nu am primit invi-
taþie la evenimentul privind lista-
rea AAGES;
13 iulie 2017: nu am primit invita-
þie la “Deschiderea oficialã a
ºedinþei de tranzacþionare alãturi
de Patria Bank”.

CORNEL
CODIÞÃ

ªtirea s-a terminat, iar de

aici încolo începe furtuna.


